



# ACTION FOR EUROPE

www.actionforeurope.org.uk  
actionforeurope.contact@gmail.com

To: President Donald Tusk  
President of the European Council  
Via: Ms C Dalby,  
Acting Head of Representation, Representation of the European Commission in the UK  
32 Smith Square, London

24<sup>th</sup> July 2017

Dear President Tusk,

## **The EU and the UK: The People's Declaration**

*"This mess has gone far enough"* - Professor A. C. Grayling 26 June 2017.

We, being representatives of the 63% majority of the British electorate who did not vote for nor wish for "Brexit", deprived of genuine democratic rights and representation by the present administration of Theresa May, and threatened with loss of many rights against our will, hereby remind and advise the European Council and the EU that the purported Notification embodied in the letter of 29th March 2017 from Prime Minister Theresa May to President Donald Tusk is INVALID and has no legal standing.

The referendum of June 2016 was not a legal constitutional decision. There has been no Act of Parliament confirming a *decision* to leave the European Union even though this was required by the Supreme Court in its judgment on the Miller case in January 2017 [See Appendix 2]. The conditions of Article 50(1) have not been complied with. Accordingly as advised by legal experts the terms of Article 50(2) cannot take effect and any purported notification is meaningless.

***The European Union is advised to consider its legal position and to request clarification of the precise legal position of the purported Notification from the present UK administration before proceeding to expend resources on negotiations which have no legal basis.***

We further declare as representatives of the 63% majority of the British electorate who did not vote for nor wish for "Brexit", and threatened with loss of rights including the fundamental right to freedom of movement, that we deem any negotiations which seek to remove such rights from UK citizens without their specific consent to be undemocratic and unlawful, and that the purported Notification is invalid on those additional grounds. We do not recognise it as lawful or valid, and we urge you to reject it.

## **L'UE et le Royaume-Uni: la déclaration du peuple**

"*Ce désordre est allé assez loin*" - Professeur A. C. Grayling 26 juin 2017.

Nous, représentants de la majorité de 63% de l'électorat britannique qui n'a voté ni souhaité "Brexit", privés de véritables droits et représentations démocratiques par l'administration actuelle de Theresa May et menacés de perte de nombreux droits contre notre volonté, rappelons et conseillons au Conseil européen et à l'UE que la prétendue notification contenue dans la lettre du 29 Mars 2017 du Premier Ministre Theresa May au Président Donald Tusk est INVALIDE et n'a pas de statut juridique.

Le référendum de Juin 2016 n'était pas une décision constitutionnelle légale. Il n'y a pas eu de loi confirmant une *décision* de quitter l'Union européenne quand bien même la Cour suprême l'exigeait dans son jugement sur l'affaire Miller en Janvier 2017 [Voir l'annexe 2]. Les conditions de l'article 50 (1) n'ont pas été respectées. Par conséquent, comme l'ont recommandé les experts juridiques, les termes de l'article 50 (2) ne peuvent prendre effet et toute notification prétendue n'a pas de sens.

*L'Union européenne est invitée à considérer sa position juridique et à demander des éclaircissements sur la position juridique précise de la prétendue notification de l'administration actuelle du Royaume-Uni avant de dépenser des ressources pour des négociations qui n'ont aucune base juridique.*

Nous déclarons en outre, en tant que représentants de la majorité de 63% de l'électorat britannique qui n'a pas voté ni souhaité "Brexit", et menacés de perte de droits, y compris le droit fondamental à la liberté de circulation, que nous considérons que les négociations visant à supprimer les droits des citoyens britanniques sans leur consentement spécifique est antidémocratique et illégal, et que la prétendue notification n'est pas valable sur ces motifs additionnels. Nous ne le reconnaissons pas comme étant légale ou valide, et nous vous invitons à le rejeter.

*Signed*

For **ACTION FOR EUROPE**

*Copies:*

*M. Barnier, Chief Negotiator for the EU Commission  
Guy Verhofstadt, European Parliament*

*Appendix 1: List of 4500 Signatories*

*Appendix 2: Legal case by David Wolchover.*